

阅读短文，根据短文内容回答问题。

It is Sally's ninth birthday. She has a happy birthday with her family and friends.

Sally gets a new blue dress as her birthday gift. It is from her mother. The blue ring is from her sister. The blue pencil box is from her brother. The blue watch is from her father. They all know her favourite colour. The ping-pong ball and bat are from her friend, Cindy. Sally doesn't know how to play it, but Cindy says it is easy.

Sally's friends like sports. They play basketball and volleyball with her. Then, they eat lunch. Sally has good habits. She likes to eat healthy food. Sally doesn't want to be fat, so she doesn't eat hamburgers or ice cream. Sally likes fruit and vegetables. They are good for her.

After lunch, Sally and her friends watch TV. They have a relaxing afternoon!

1. How old is Sally?

2. Whom does Sally spend her birthday with?

3. What colour does Sally like?

4. What does Cindy think of playing ping-pong?

5. Why does Sally like fruit and vegetables?

**整体分析：** 文章大意：本文主要讲述了莎莉的九岁生日。

## 参考答案与解析

**答案:** {"1":"Sally is nine years old."}, {"2":"Sally spends her birthday with her family and friends."}, {"3":"Sally likes the colour blue."}, {"4":"Cindy thinks playing ping-pong is easy."}, {"5":"Sally likes fruit and vegetables because they are good for her."}

### 解析:

1. 从短文第一句话可以得知Sally的年龄是九岁。
2. 根据短文描述, Sally和她的家人及朋友一起庆祝生日。
3. 短文中提到, Sally收到的礼物都与蓝色有关, 说明她喜欢蓝色。
4. Cindy认为打乒乓球很容易, 从短文中可以找到这一点。
5. Sally喜欢水果和蔬菜, 因为它们对她有益, 目的是保持健康。

**考点总结:** 考查细节理解和信息提取能力